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Vážení spoluobčané, 

dostává se Vám do rukou historicky první číslo 
zpravodaje pod názvem Zpravodaj z Týnečka, u kterého 
Vás srdečně vítám. V tomto čísle se dočtete souhrn dění 
za kalendářní rok 2024 a mnoho zajímavého. Každý si 
přijde na své. 

Rádi bychom Vás tak seznámili se změnami, které se díky 
úsilí naší KMČ podařilo prosadit ve vztahu s jednáním 
se Statutárním městem Olomouce, Olomouckým krajem 
a jinými institucemi. Rád bych upozornil také na to, že 
řadu věcí můžete pro dění v Týnečku udělat i Vy sami 
- zde je důležitá spolupráce občanů a  komise. Právě 
zapojení občanů pak umožní KMČ tlumočit Vaše návrhy 
a  stížnosti, za jejich zájmy se bude KMČ vždy stavět 
a bude za ně bojovat. 

Věřím, že se Vám bude toto první vydání líbit. 

Bc. Radek Kubíček, MBA, Dis. 
Předseda KMČ č. 27, Olomouc–Týneček 

občasník městské části Olomouc-Týneček

Členové komise Vám přejí do roku 2025 zdraví, lásku a pohodu.  
Plno radostných chvil s lidmi, kteří jsou Vám blízcí.
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Jednání komise jsou veřejná, zveme vás na ně

Složení komise Termíny jednání 2025

Jednání komise se koná vždy jednou za měsíc, a to vždy ve čtvrtek od 17 hodin, v tělocvičně Mateřské školy na Blodkově 
náměstí. Jednou za rok jsme zavedli jednání ve středu, tentokrát v  srpnu, kde je možné se setkat v  rámci veřejného 
projednávání i se zástupci jednotlivých odborů SMOL. 
Jednání jsou veřejná a je zde možno uplatnit podněty, připomínky, názory a dotazy týkající se městské části Týneček. 
Program jednání se skládá z přehledů o plnění úkolů z minulého jednání komise, projednávání podnětů ze strany SMOL, 
doručené korespondence, informací o  komunikaci a  vyřizování korespondence, projednávání podnětů a  požadavků 
a dalších agend, které patří do kompetence KMČ. (RK)

• Bc. Radek Kubíček, MBA, DiS
 tel. 775 110 979, e-mail: kmc27@olomouc.eu
• Renata Hlobilová
• Ing. František Malina
• Mgr. Alena Michalíková
• Marie Letochová
• Jana Ambrožová
• Jaroslava Kynclová

• 9. ledna
• 6. února
• 6. března
• 10. dubna
• 15. května
• 5. června

• 17. července
• 20. srpna
• 11. září
• 2. října
• 13. listopadu
• 18. prosince

Povídali jsme si s dlouholetým členem komise, panem Františkem Malinou, který působí v KMČ Olomouc-Týneček od roku 2018.

ROZHOVOR: Představujeme členy komise
Ing. František Malina

Jednání začíná vždy v 17 hodin.

Ing. František Malina, z archivu pana Maliny

Jak jste se k práci v komisi dostal?
V roce 2018 byla z mého pohledu ve-
lice špatná společenská a politická si-
tuace v naší zemi. A došlo mi, že není 
možné pořád jenom nadávat a  odsu-
zovat, ale že bude nutné se po třiceti 
letech zase nějak angažovat, že by se 
každý nespokojený měl podle svých 
možností zapojit a přispět ke změně.
Takže když přišla nabídka na nomi-
naci do komise městské části, dlouho 
jsem se nerozmýšlel a přijal ji. Považo-
val jsem to za jakési minimum, které 
pro veřejné blaho můžu udělat.

Když se ohlédnete za uplynulými 
léty, jak byste shrnul práci komise 
během těch šesti let? 
V  prvním volebním období jsem se 
zpočátku nějakou dobu rozkoukával 
a seznamoval s činností komise a pra-
cí v ní. A pomalu jsem si uvědomoval, 
že to není úplně tak, jak jsem si před-
stavoval.
Body k projednání byly vždy předem 
připravené, což je jistě v pořádku, pro-
blém byl ten, že až na výjimky nikdo 
z  členů dopředu nevěděl, o  čem se 
bude jednat. Jiné než připravené body 
se k projednání prosazovaly velice ob-
tížně, i  když každé jednání končilo 
formálním dotazem, jestli někdo ještě 
nemá něco k  projednání. Myslím, že 

na Magistrátu jsme museli být vnímá-
ni jako bezproblémová komise.
Když k tomu připočtu, že komise mají 
velmi omezené, de facto žádné, pravo-
moci, i podle svého statutu jsou jenom 
„poradním orgánem rady města“, 
a podle toho to taky vypadá (komise 
může přicházet s  náměty, připomín-
kami a požadavky, ty však mohou, ale 
nemusí být přijaty), vychází mi z toho, 
že činnost komise moc velký smysl 
neměla.
Tady bych rád řekl svůj názor na sta-
tut komisí: myslím, že je koncipován 
jako výhodný pro radu města, nikoliv 
pro občany. Podle mého názoru by 
rada měla jmenovat členy komisí a  ti 
by si ze svého středu zvolili předsedu. 
Takhle je to zbytečně zpolitizované 
a občan je až na druhé koleji. 
Situace se začala měnit s novým před-
sedou, tehdy byli členové komise 
seznamováni s  problémy a  požadav-
ky města v  předstihu, na přemýšlení 
a utvoření vlastního názoru bylo více 
času než tři nebo pět minut před pro-
jednáváním nebo hlasováním, začínal 
být prostor pro iniciativu členů. Tento 
trend pokračoval i  ve druhém voleb-
ním období, do kterého jsem vstoupil 
s  nadějemi, že snad bude všechno ji-
nak. Ale předseda komise brzy zřej-
mě podlehl pocitu vlastní důležitosti, 

takže jsme byli rádi, když se podařilo pře-
svědčit ho k rezignaci.
Nový předseda se své práce chopil s ver-
vou, ale brzy si asi uvědomil, že vlastně jde 
o boj s větrnými mlýny. Oficiální důvod 
rezignace bylo pracovní zaneprázdnění, 
které jistě taky hrálo významnou roli.
Nyní je ve funkci čtvrtý předseda za mého 
působení v  komisi. Poměry se stabilizo-
valy, každý člen komise dostává prostor 
k vlastní iniciativě, materiály k projedná-
ní dostávají členové komise v  předstihu, 
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Jednání komise jsou veřejná, zveme vás na ně
takže každý může přijít na jednání připraven.
A konečně se nám daří prosadit pro občany potřebné věci, 
i když někdy je to více než obtížné.

Můžete srovnat práci i  s  dalšími komisemi městských 
částí Olomouce?
Srovnávat nemohu, protože o  práci jiných komisí nemám 
žádné, nebo jen velmi kusé informace. To je spíš otázka na 
předsedu komise, který se pravidelně setkává s  ostatními 
předsedy komisí.

Jak vnímáte v  tuto chvíli postavení KMČ Olomouc-
Týneček vůči vedení města Olomouce?
Jak jsem již naznačil, prosadit nějaký záměr je vždycky 
obtížné, někdy je potřeba vypětí všech sil. První odpověď 
úředníka je skoro vždycky „Ne, to nejde.“ Teprve vyčerpá-
vající argumentací se ho někdy podaří přesvědčit, že by to 
jít mohlo. Často mi připadá, že nám házejí klacky pod nohy, 
a kolikrát má člověk po takovém jednání sto chutí se vším 
praštit a nechat to někomu jinému. A to mluvím jako řadový 
člen komise, který zdaleka není u všeho.
Možná je to tím, že předseda komise není zaměstnancem 
Magistrátu. Člověka občas napadá, že tohle město řídí úřed-
níci a volené orgány s tím nemohou nic dělat, což je smut-
né, nebo snad ani nechtějí, což by bylo ještě smutnější. Jako 
příklad bych uvedl náš otevřený dopis primátorovi města 
z  31. října tohoto roku, který se týkal dopravní situace na 
Šternberské a na který jsme dosud nedostali odpověď.

Co se vám jako členovi KMČ za toto volební období od 
roku 2022 podařilo, nebo naopak co si  myslíte, že se 
nevyvedlo?
Já mám v  gesci komunikace, tady musí být člověk v  dané 
situaci rád i za malé úspěchy, jako bylo třeba „zalátání“ děr 
ve vozovce na malé Šternberské. Naopak Blodkovo náměstí 
zůstává nadále tankodromem, na druhé straně se podařilo 
dokončit opravu chodníku na ulici B. Martinů.
Mojí prioritou byla a je dopravní situace na Šternberské a na 
B. Martinů, tam se nepodařilo dosáhnout prakticky žád-
ného posunu, stejně jako ve věci úpravy autobusové točny 
a parčíku vůbec. Podle svých možností a schopností se sna-
žím pomáhat s řešením věcí, které jsou právě na stole, bez 
ohledu na to, ze které oblasti jsou.
Hodně úsilí třeba členové komise věnovali neutěšenému sta-
vu veřejného prostranství v ulici Chaloupky, ani tam nejsem 
s dosavadním výsledkem spokojen. Ten výčet toho, co se ne-
podařilo, a  hlavně popis důvodů, proč to nešlo, by byl asi 
dlouhý a tady na to není prostor.

Jaké jsou plány a vize do roku 2025?
Jak už jsem řekl, za důležitější považuji podílet se na všech 
problémech, které komise řeší, než lpět na jedné věci.
Mým snem ale je vyřešení situace na Šternberské, ne proto, 
že tam bezmála čtyřicet let bydlím, ale hlavně proto, že je asi 
republikovou, možná i Evropskou raritou, aby se obyvatelé 
27 domů v krajském městě dostávali domů pouze s nasaze-
ním vlastního života chůzí po frekventované silnici I. třídy. 
Po vozovce, protože tato silnice ani nemá krajnici, po které 
by se dalo jít.
Situace je tam složitá – silnice patří státu, přilehlé pozemky 
městu a  soukromým vlastníkům, ale hlavně nevidím vůli 
řešit situaci u těch, kteří by ji řešit mohli a měli, viz zmíněný 

dopis primátorovi.
Za sebe mohu slíbit, že udělám vše, co je v  mých silách 
a možnostech, aby došlo k nějakému posunu.

Chtěl byste něco vzkázat spoluobčanům v  Olomouci-
Týnečku?
Chtěl bych všechny nespokojené spoluobčany ujistit, že ko-
mise dělá vše, co je v  jejích možnostech. Ne vše se poda-
ří – někdy narazíme na nedostatek kompetencí, někdy boj 
(s větrnými mlýny) prohrajeme a věc se nepodaří prosadit. 
Všem nespokojencům bych doporučil, aby přestali nadávat 
a přišli si zkusit, jak nevděčná práce to je.

Závěrem bych chtěl vyzvat všechny spoluobčany, především 
mladé, aby se zapojili do společenského života v naší měst-
ské části, případně i do práce komise. Každá pomoc je víta-
ná. V této souvislosti bych chtěl svým jménem poděkovat za 
spolupráci Klubu seniorů a vyslovit naději, že podobně bu-
dou v budoucnosti spolupracovat i jiné spolky a organizace 
v Týnečku. Vždyť senioři vše nevytrhnou. A věkový průměr 
členů komise je taky 60+.

Děkujeme za rozhovor.

Historie Týnečka v datech
761 let od první písemné zmínky. První zmínka - Tynczek - 
pochází z roku 1263, kdy ves patřila velehradskému klášteru.

136 let od postavení kaple Neposkvrněného početí Panny 
Marie. Kaple byla postavena na návsi - dnešním Blodkově 
náměstí - v roce 1888. Na jejím místě stál původně barokní 
morový sloup, který zde postavili jezuité v době, kdy Týneček 
patřil tomuto řádu. Nad portálem kaple je umístěna socha 
sv. Floriána.

50 let od doby, kdy se stal Týneček součástí Olomouce, stalo 
se tak 1. května 1974.

FB KMČ Olomouc-Týneček
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Z komise městské části Olomouc–Týneček
Mateřská škola prošla částečnou rekonstrukcí 
tělocvičny
Na základě požadavků KMČ Olomouc-Týneček a  několi-
ka jednání se zástupci Sociálního odboru SMOL a ZŠ a MŠ 
Gorkého, Olomouc došlo k rekonstrukci předsálí tělocvičny, 
která byla dříve využívaná jen pro aktivity TJ Sokol Týne-
ček. Uvnitř budovy tak došlo k provedení elektroinstalace, 
instalatérským a  jiným pracím. Dále byla položená nová 
betonová vrstva v  technické místnosti v předsálí, kde jsou 
umístěné stoly na stolní tenis. Po skončení prací došlo k in-
stalaci nové kuchyňské linky a  jejího příslušenství, včetně 
skříněk a nových věšáků. V  tělocvičně navíc došlo k  revi-
zi zásuvek a také došlo k pořízení nové skříně a zakoupení 
moderního LCD televizoru, který již byl využíván během 
sledování MS v hokeji a také jej využívají TJ Sokol Týneček 
a Klub seniorů Týneček pro vzdělávací aktivity.  Bylo taktéž 
nedůstojné, že déle než dva roky chodili lidé do této tělo-
cvičny v zimním období potmě, i z toho důvodu jsme jako 
komise městské části zařídili opravu venkovního osvětlení, 
včetně výměny pohybového čidla a žárovek.

Nové lavičky lákají k posezení, instalace nových 
košů
Čtyři nové lavičky byly na návrh komise městské části 
umístěné v dubnu a září v Týnečku, a to v rámci vylepšení 
veřejného prostoru, které změnu již delší dobu potřebovalo. 
Dvě nové lavičky jsou na autobusové zastávce a  pak také 
před kapličkou. Následně lavičky byly přemístěny na ulici 
Nohejlova a Bohuslava Martinů u parčíku, kde je relaxační 
zóna, kterou využívají hlavně rodiny s  dětmi v  zimním 
období. Instalace a zakoupení nových košů bylo financováno 
z prostředků estetizace na rok 2024. Byly také přidány koše 
na psí exkrementy.

Oprava autobusové zastávky v  Týnečku, nová 
plakátovací plocha, knihobudka
KMČ se podařilo ve spojení s Dopravním podnikem města 
Olomouce opravit autobusovou zastávku v  Týnečku. Na 
autobusové zastávce byly realizovány tyto práce: odstranění 
nečistot a ploch od výlepu plakátů včetně spon a hřebíků, 
byl nanesen nový nátěr v  několika vrstvách, natřené 
jsou i  šindele. Byla vyhotovena nová nástěnka pro výlep 
plakátů, která slouží hlavně pro prezentaci akcí v Olomouci, 
Týnečku a  blízkém okolí. Občany tak prosíme o  výlep 
plakátů pouze na tuto plochu. Byla také instalovaná nová 
nástěnka pro oblast dopravy a dopravní spojení a uzavírky 

spojení, kde budou viset aktualizované jízdní řády a  jiná 
dopravní omezení. Ve spolupráci s Klubem seniorů byla také 
instalovaná knihobudka ve vestibulu autobusové zastávky, 
která je hojně využívaná. Jen prosíme občany, aby knihy po 
přečtení vraceli nebo je směnili za jinou nepotřebnou knihu, 
kterou mají doma.

Výměna veřejného osvětlení na ulici Ševčíkova
V termínu od 1. října do 15. listopadu došlo k rekonstrukci 
veřejného osvětlení. Některé sloupy s veřejným osvětlením 
se nacházely i  na soukromých pozemcích. Děkujeme, že 
jste umožnili vstup pracovníkům provádějícím práce. 
Demontáž původních svítidel a montáž nových LED svítidel 
byla realizovaná na celé ulici Ševčíkova. KMČ s  tímto 
požadavkem uspěla téměř po čtyřech letech, situace byla 
kritická, neustále docházelo ke hlášení závad z  důvodu 
nefunkčního osvětlení.

Rekonstrukce chodníků na ulici Bohuslava 
Martinů a Chaloupky 
Z  prostředků KMČ a  estetizace byly dokončeny stavební 
práce na ulici Bohuslava Martinů, kde došlo k  opravě 
chodníků u  autobusové zastávky a  revitalizaci přilehlých 
prostor, dále pak byla dokončena 1. etapa rekonstrukce 
chodníků v ulici Chaloupky.

Oprava silniční komunikace na ulici Blodkovo 
náměstí, Chaloupky, Šternberská
Odbor dopravy Magistrátu města Olomouce jako zástupce 
vlastníka místních a  části účelových komunikací ve 
vlastnictví statutárního města Olomouce obdržel podnět na 
prověření stavu komunikací. Stav komunikace byl prověřen 

Archiv KMČ

Archiv KMČ

Rekonstrukce chodníků.
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Z komise městské části Olomouc–Týneček
při místním šetření a  byla pořízena fotodokumentace. 
Požadavek na opravu byl zařazen do evidence hlášených 
závad. Stav komunikace byl vyhodnocen jako zhoršený, 
a proto byla lokální oprava výtluků zařazena do plánu prací 
pro TSMO, a.s. a provedena byla dle klimatických podmínek 
a  kapacity dodavatelských firem v  průběhu od 15. září do 
30. listopadu. Oprava se dotýkala místních komunikací na 
ulici Blodkovo náměstí, Chaloupky a Šternberská. 

Výsadba nové zeleně před MŠ a  na křižovatce 
ulice Šternberská
KMČ uvolnila finanční prostředky na revitalizaci zeleně 
a  výsadbu travin na ulici Bohuslava Martinů a  na rohu 
chodníků a Blodkově náměstí  před MŠ v Týnečku. Zároveň 
byly finanční prostředky zasmluvněny i  pro odbornou 
údržbu po dobu jarních, letních a podzimních měsíců. 

INVESTIČNÍ ZÁMĚRY 
NA ROK 2025
Rekonstrukce kapličky v Týnečku
Odbor majetkoprávní na základě sanačního průzkumu 
objednal zpracování projektové dokumentace pro provedení 
opravy kaple. Po odevzdání projektové dokumentace, včetně 
rozpočtu stavebních prací, byl tento požadavek zařazený do 
dlouhodobého investičního plánu a  rozpočtu Statutárního 
města Olomouce na rok 2025.

Rekonstrukce chodníků 2. a 3. etapa Chaloupky
Dokončení etapy rekonstrukce chodníků v ulici Chaloupky. 

DOPRAVA
Od 15. 12. 2024 dochází ke změně jízdních 
řádů a to následovně u linky č. 31 a linky č.11:

Týneček–Olomouc 

Ranní spoj v 6:35 z Týnečka pojede bez přestupu 
až na Náměstí Hrdinů
Ranní spoj z 6:55 nově pojede v 6:58 s přestupem na Hlavní 
nádraží na linku č.11, zajíždí až na Tržnici, Náměstí Hrdinů 
Ranní spoj ze 7:30 nově pojede v  7:18 s  příjezdem na Hl. 
n. v 7:31, opět přepravní opatření o přestupu na linku č. 11, 
která odjíždí z  Hl. n. v  7:32 a  přijíždí na Náměstí Hrdinů 
7:43 a na Ladovu (Gympl) 7:47
Ranní spoj v  8:40 z  Týnečka pojede bez přestupu až na 
Náměstí Hrdinů
Spoj ze 10:47 pojede nově v 10:45

Olomouc–Týneček

Linka č. 11 odjíždí z Náměstí Hrdinů 13:16, přijíždí na Hl. 
n. ve 13:32, pak přestup na linku č. 31 s  odjezdem 13:34 
(opatření o  přestupu z  linky č. 11) a  příjezd do Týnečka 
v 13:52
Druhý spoj linky č. 11 odjíždí z  Náměstí Hrdinů v  13:44, 
příjezd na Hlavní nádraží v 14:00. Zde je nutno vyčkat na 
spoj linky VLD 14:16
Výhledový návrh na změnu jízdních řádů budeme řešit přes 
OKAM (Kancelář architekta města, Ing. Luňáčka) do Plánu 
dopravní obsluhy 2026-2030 a  o  výstupu Vás budu poté 
informovat

Jízdní řády zveřejněny na úřední desce, webových 
stránkách KMČ a  na nástěnce ve vestibulu 
autobusové zastávky.

BEZPEČNOST
V  průběhu roku jsme řešili dopravní bezpečnost formou 
komunikace se zástupci Městské policie Olomouc, kde se 
podařilo zařadit ve spolupráci s  Radou města Olomouce 
úseky na ulici Šternberská, Bohuslava Martinů do plánu 
měření radaru pomocí mobilního radaru, kde dle výstupů 
tyto požadavky KMČ byly oprávněné, překročení povole-
né rychlosti je převážně od obce Hlušovice do Týnečka. 
Dále byl zadaný požadavek ze strany KMČ na vybudování 
signalizačního zařízení na ulici Šternberská, kde je vybu-
dovaný přechod pro chodce. Dle sdělení občanů z Týneč-
ka, je však tento úsek rizikový, hlavně kamiony zde jezdí 
bezohledně. Dále bylo ze strany KMČ odmítnuto stěhová-
ní zastávky k benzínové pumpě OMV, vše je dohledatelné 
v zápisu KMČ z roku 2024.

Archiv KMČ 

Stav kapličky, foto: archiv KMČ
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Společenské události v Týnečku 
Velikonoční slavnosti

Oslavy 8. května

Členové KMČ uctili památku u pomníků padlých vá-
lečných hrdinů.

Oslavy 17. listopadu s průvodem

Společné setkání občanů uspořádala KMČ ke dni vzpomínky na 
17. listopad, která byla obohacena lampionovým průvodem a oh-
ňostrojem. Akce se uskutečnila ve spolupráci s TJ Sokol Týneček. 

V prosinci proběhla Mikulášská nadílka, která byla 
obohacena o kreativní dílničky. Jsme rádi, že tuto no-
vou tradici v Týnečku zavádíme a budeme v ní pokra-
čovat do budoucna. 

Akce pořádané KMČ v roce 2025 
15. února Masopustní slavnosti

17. dubna Velikonoční dílničky pro děti v MŠ 

19. dubna Velikonoční slavnosti u Kapličky

8. května Položení kytice k pomníku padlých u MŠ

15. listopad Sběrová sobota

17. listopad Lampionový průvod a oslavy 17. listopadu

6. prosinec Mikulášská nadílka

22. prosinec Betlémské světlo u kapličky

Velikonoční slavnosti v Týnečku jsou ojedinělé, jelikož takové setkání s bohatým programem se v blízkém okolí neděje.  
Občané si náležitě program užili, včetně degustace zeleného piva, zdobení velikonočního stromu a za koncertu hudební 
skupiny Hejčíňan. V těchto akcích budeme pro občany pokračovat i v roce 2025. 

Změna termínu pořádání akcí vyhrazena, i v návaznosti na změnu 
počasí a podobně. Informace o akcích a fotografie najdete na FB 
stránce Komise městské části Olomouc Týneček. 

Mikulášská nadílka
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Místní Klub seniorů oslavil 5. výročí 
V letošním dubnu jsme si připomněli a oslavili již 5. výročí vzniku Klubu 
seniorů v Týnečku. Velkou zásluhu na založení má Jiří Hepnárek, který 
dal v rámci náborové akce dohromady asi 60 místních seniorů. 

Zázemí klubu
„Po úvahách, kde se budeme scházet, zůstala pouze 
sokolovna, která se vybavila základním zařízením, tedy 
stoly a židlemi,“ uvádí Jiří Jordán, předseda klubu. Postupně 
se inventář zvětšoval, až se začátkem letošního roku 
vybudovalo zázemí v předsálí sokolovny. Stalo se tak díky 
iniciativě Radka Kubíčka, předsedy komise, ale také za 
přispění Jaromíra Odstrčila z Magistrátu města Olomouce 
a Vladislava Tesaříka, ředitele ZŠ a MČ Gorkého v Olomouci.
K  dispozici je nyní kuchyňská linka, dřez s  teplou vodou 
a skříňka a další příslušenství. Zároveň se provedla oprava 
elektroinstalace a osvětlení. Do sálu se umístila velká televi-
ze a na střechu anténa, která má využití pro pořádání vzdě-
lávacích akcí seniorů a pro společenské události, které klub 
organizuje ve spolupráci s místní komisí.

Pravidelná setkání i výlety
„Tím se naše činnost mohla dále rozvinout a  pravidelně 
každé úterý se scházíme v  této naší klubovně, která ale je 
současně sokolovnou a slouží i pro schůze KMČ Olomouc – 
Týneček,“ uvádí na pravou míru Jordán. 

Kromě schůzek pořádá klub výlety, například do Litovle, 
Prostějova, Luhačovic, Slavkova a Hradce Králové v  rámci 
spolupráce měst. Senioři si oblíbili také koupání v  aqua-
parku Velké Losiny a Olomouc. Navštěvují filmy, koncerty 
a  divadelní představení. V  následujícím roce mají v  plánu 
v tomto duchu pokračovat a navíc začne klub pořádat různé 
zajímavé přednášky, protože zajistili k televizi i internet.

Noví členové jsou vítáni
„Stav členské základny je stabilní, protože úbytek se nám 
daří doplňovat o nové členy a hlásí se k nám i z Chválkovic. 
Pro případné zájemce je náš klub stále otevřený a  noví 
členové jsou vítáni,“ zve Jiří Jordán.

V září letošního roku byly provedeny volby nového výboru 
Klubu seniorů, ale k  žádným změnám nedošlo. Výbor ve 
stávajícím složení Jordán – předseda, Mohaplová a Fabiánová 
– zástupkyně a Ambrožová – hospodářka byl potvrzen na 
další funkční období.  
„S  KMČ Olomouc-Týneček máme velmi dobré vztahy 
a  navzájem se podporujeme a  společně pořádáme i  různé 
akce, například akci Betlémské světlo, která se uskuteční 
v neděli 22. prosince u kapličky. Spolupráce má vzrůstající 
tendenci. Věřím, že v  tom budeme úspěšně pokračovat 
i v roce 2025. Plánů a vizí je dost,“ uzavírá předseda klubu.

Ocenění dobrovolníků za rok 2024 v Týnečku
 Alena Michalíková Jaroslava Kynclová Radek Kubíček
 František Malina Jana Ambrožová         Vlastimil Stejskal
 Bohumil Sanytrník Jiří Buček         Jiří Jordán
 Josef Novák Ladislav Král         Zdeněk Kolář
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Anketa a názory zastupitelů na postavení 
KMČ a dění v Týnečku

Mgr. David Novák
zastupitel města Olomouce, ProOlomouc a Piráti
Olomouc je prý největší město v Česku, které nemá své sa-
mosprávné obvody. Nevím nakolik je toto tvrzení pravdi-
vé, ale vím, že aktuálně nezaznívají žádné výrazné hlasy 
pro změnu tohoto řešení. Jedním z argumentů pro neexis-
tenci samosprávných obvodů jsou komise městských částí 
(KMČ).
Jednou jsem se setkal s názorem, že v dnešní době jsou KMČ 
ztrátou času a peněz. Že občané se již mohou s úřadem a dal-
šími městskými organizacemi spojit napřímo, hlásit potíže 
přes aplikace jako například hlaseni.olomouc.eu a jiné kon-
taktní formuláře.
Jistě je to skvělé, že aktivní zapojení občanů je čím dál tím 
jednodušší, ale nemohu souhlasit s  tím, že by tím zanikal 
smysl KMČ. Naopak, díky zjednodušení této drobné agen-
dy „dohlížení na každodenní provoz“ se mohou komise více 
věnovat tomu, co je zmíněno v jejich statusu. Tedy být po-
radním a iniciativním orgánem rady města. KMČ jsou plat-
formou poskytující na lokální úrovni prostor pro společ-
nou aktivní participaci na chodu města, to žádná aplikace 
v mobilu jednotlivce nenahradí. Je to mravenčí práce členů, 
která není vždy plně oceněna, a ne vždy se podaří dovést do 
kýženého konce. Ale zato je velmi důležitá, protože když je 
komise málo funkční, tak se městské části stávají „nevidi-
telnými“. Město pak ztrácí přehled o  všech místních pro-
blémech, řešení se nedostávají do investičních plánů, jízdní 
řády MHD nereagují na potřeby obyvatel, a  podobně. Do 
toho komise každý rok operují s rozpočtem, který umožňuje 
drobné investiční a provozní akce, jako jsou opravy chodní-
ků, estetizace anebo vydávání zpravodaje,... Ani to ale není 
samozřejmostí a vyžaduje aktivní nasazení členů.
Jsem rád, že KMČ v  Týnečku není „neviditelná“, rozvíjí 
komunitní život a neúnavně bojuje za svou část. Přál bych 
členům komise, aby je navzdory překážkám elán neopouštěl 
a občas se dočkali i nějakého toho drobného uznání od ob-
čanů. Nejen v novém roce 2025.

Renata Polášková
obyvatelka městské částí Olomouc-Týneček  
Bydlím v  Týnečku téměř 3 roky, ale zatím tuto městskou 
část vnímám za velmi prázdnou. Jen díky akcím, které 
ke svátečním nebo pamětním událostem připraví KMČ 
společně s Klubem seniorů to tu vždy ožije, hlavně setkání 
u  kapličky mají výbornou a  hřejivou atmosféru. Není tu 
žádné pořádné vyžití pro děti, kde bychom se mohli scházet. 
Často nás trápí v  jarních a  letních měsících neudržovaná 
plocha na hřišti TJ Sokol Týneček, kde přerostlá tráva 
a porosty znemožňují realizovat sportovní aktivity a aktivity 
pro volný čas na této ploše. 
Kdykoliv jsem se obrátila na lidi z  KMČ, vždy se snažili 
hledat řešení, oceňuji, že jsou vidět i v terénu. Za péči o zeleň 
jim patří velké díky, převážně úklidové a sběrové akce dělají 
Týneček útulnějším. Na závěr bych měla podnět i pro ostatní 
občany, když budete chodit na schůze, které jsou otevřené, 
můžete i  Vy přispět svými postřehy a  podněty k  lepšímu 
životu v Týnečku. Osobně tyto schůze navštěvuji a vždy se 
dozvím aktuální informace o dění v Týnečku.  
Budeme tak doufat v lepší zítřky, v pokračování již zaběhlých 

akcí ze strany KMČ a  možnosti společného setkání, třeba 
v  tělocvičně, která díky rekonstrukci předsálí umožňuje 
se potkávat i v zimním období. My jsme si například akci 
Mikulášská nadílka velmi užili. Vše dobré do nového roku 
2025 přeji všem spoluobčanům. 

Co závěrem?
Právě jsme se ocitli na konci zpravodaje. Věřím, že jsme na 
nic podstatného nezapomněli. Rád bych poděkoval našim 
spoluobčanům za aktivitu, podněty a vyzdvihl mezilidské 
vztahy, ochotu pomoci a  udělat něco pro hezčí Týneček 
i díky členům Klubu seniorů Týneček. 
Chtěl bych ocenit práci dobrovolníků, kteří se podílejí 
na úklidových akcích v  Týnečku, kde suplujeme práci 
Technických služeb města Olomouce.  Poděkování patří také 
Karlovi Ambrožovi za rekonstrukci a umístění plakátovací 
plochy na autobusové zastávce. Podařilo se nám zvelebit 
řadu míst a  lokalit v Týnečku, kde třeba i knihobudka na 
autobusové zastávce slouží pro všechny, včetně nových 
laviček a odpadkových košů. 
Podařilo se nám prořezat a  uklidit porosty z  nového 
sídliště do ulice Bohuslava Martinů. Zde bohužel bojujeme 
dlouhodobě s  majiteli soukromých pozemků, kteří i  přes 
výzvy nemají zájem o  údržbu svých pozemků a  protože 
tyto pozemky navazují na městské, chceme, aby v  rámci 
estetizace se Vám tu život líbil. 
I nadále budeme přinášet důležité informace v průběhu roku 
2025, a to formou sdělování zápisů z KMČ na nástěnkách, 
úředních deskách na autobusové zastávce, sociálních sítích 
a formou rozhlasu. 
Byli bychom rádi, kdyby se do společenského života 
v Týnečku zapojili kromě „starousedlíků“ také občané, kteří 
se nastěhovali nedávno a mají zájem o dění v naší městské 
části. 
         Bc. Radek Kubíček, MBA, Dis,
   předseda KMČ Olomouc-Týneček                                                                                               


